
Geachte staten leden,

Graag vragen wij Uw aandacht voor het volgende. In deze commissie ligt voor de voorgenomen 
wijziging werkingsgebieden ronde 1 - 2022, omgevingsverordening Noord-Holland. Concreet gaat het 
om het ontwerp wijzigingsgebied met nummer 33.1.2022, locatie Zanderij Noord, Castricum, 
werkingsgebied NNN.

Wij maken ons zorgen dat de provincie Noord-Holland een unieke kans misloopt. Ook zijn wij bang 
dat een gedegen en langdurig participatie traject ter zijde geschoven wordt.

Allereerst wat achtergrond. Zanderij Noord is volgens bestemmingsplan een agrarisch buitengebied, 
aangemerkt als Bijzonder Provinciaal Landschap, in de gemeente Castricum. Het ligt als een kom in 
en tegen het duin / Natura2000 gebied. Momenteel wordt het gebied voornamelijk voor bollenteelt 
gebruikt. Het gebruik van pesticiden zo dichtbij een waterwin gebied is onwenselijk. 

De Zanderij staat al langer ter discussie. Er diverse beslismomenten geweest waarin het de openheid 
van Zanderij Noord gewaarborgd wordt (bv gebiedsvisie 2008). Zanderij Zuid werd aangewezen voor 
bouwontwikkelingen en Zanderij Noord blijft open als poort naar de Duinen. In 2017 start een pilot 
voor de omgevingswet: een uitgebreid participatie traject waarin grond eigenaren, 
belangenorganisaties en in/omwonenden een actieve rol krijgen. Er wordt een kerngroep 
geformeerd die zeer regelmatig bijeenkomt, als ook subgroepen waarin de diverse spelers 
vertegenwoordigd zijn. Dit resulteert in de Hoofdlijnen Kadernota Zanderij Noord, waarin de 
openheid van het gebied wederom wordt bekrachtigd. Financiering is op dat moment nog 
onduidelijk en de kerngroep onderzoekt diverse mogelijkheden. Er is actief contact met de Provincie. 
In elke fase van het traject zijn alle belanghebbenden nauw betrokken.

In december 2020 bekrachtigd de gemeenteraad in overgrote meerderheid (21/25 stemmen) het 
besluit om over te gaan tot natuurontwikkeling voor de hele Zanderij Noord. Belangrijke spelers 
hierbij zijn ook PWN (uitvoerend en beoogd eigenaar), Provincie NH, en Tennet. Tennet heeft bos 
moeten kappen en is verplicht compensatie natuur aan te leggen. De Zanderij Noord, gelegen direct 
aan NNN gebied, cruciaal voor watervoorziening en stikstof compensatie, biedt een enorme kans die 
Tennet graag aangrijpt. Voor Castricum alleen de lusten: de kans om dorp en station direct aan het 
duin te verbinden. Ook een mooie kans om de vergiftigende bollenteelt naast drinkwater en 
bebouwing op te lossen en zo de waterbuffer in het veranderende klimaat veilig te stellen. 

In de uitvoering van dit besluit verzoekt het college in 2021 aan de provincie om NNN status toe te 
kennen, conform hetgeen besloten en noodzakelijk de benodigde gelden veilig te stellen. Het 
provinciaal ambtelijk advies luidt: ‘De aangepaste begrenzing komt overeen met het 
bestemmingsplan (in procedure). Deze aanpassing draagt bij aan de N2000 doelen in het Noord-
Hollands Duinreservaat en aan de robuustheid van het natuurnetwerk’. Ook wordt er in 2021 een 
ontwerpbestemmingsplan ter inzage gelegd. 

Middels een schrijven dd. 15-3-2022 heeft het college van B&W Castricum plots voor de verkiezingen 
het college van Gedeputeerde Staten van Noord-Holland verzocht de NNN aanvraag op te schorten. 
Dit naar aanleiding van een raadsspreekuur met grondeigenaren en een ingekomen brief. Deze 
beslissing is erg eenzijdig: er is, anders dan in het goed verlopen participatie traject, geen hoor en 
wederhoor bij andere belangen organisaties gepleegd, nog is het in de kerngroep overlegd. 

Onze eerste zorg betreft deze plotselinge afwijking (door het college) van de opdracht zoals door de 
gemeenteraad gegeven. We vragen ons af of dit democratisch gezien juist is. Een raadsbesluit, 
gedegen en in overgrote meerderheid genomen, gebaseerd op jarenlange participatie, inspraak en 
overleg, voortbouwend op bestaande gebiedsvisies, bestemmingsplannen en regelgeving, wordt ter 



elfder uren aangepast? Continuïteit van bestuur is in gevaar en een unieke kans voor onze 
samenleving, met de nu voorhanden liggende gelden van Tennet, zou onuitvoerbaar kunnen worden.

Daar ligt dan ook onze tweede, en grootste zorg, het mogelijk mislopen van de geboden financiering 
door Tennet. In de reactie op zienswijzen (uit de nota van beantwoording van de provincie) staat: 
‘Daarnaast is besluitvorming niet noodzakelijk om compensatie van bomenkap in Wijk aan Zee te 
realiseren. De bomenkap moet gecompenseerd worden, maar dit kan ook op andere locaties dan de 
Zanderij Noord. PWN heeft naar alternatieve locaties gezocht en bestaande locaties wat uitgebreid. 
Daarmee kan PWN zonder de Zanderij Noord toch voldoen aan de eisen voor boscompensatie.’ 

Betekent dit dat het plotselinge vertragingsverzoek van het college kan resulteren in het mislopen 
van deze unieke kans?

Ons verzoek aan U zou zijn om vast te houden aan hetgeen besloten in het voortraject, als ook het 
ambtelijk advies tot toekennen van NNN. Laten we deze unieke kans voor Castricum en de provincie 
Noord-Holland niet voorbij laten gaan. Een prachtig natuurgebied, belangrijk voor waterwinning en 
stikstof compensatie, voor recreatie en kwaliteit van leven, dat het dorp Castricum als ook het NS 
station direct met het duin verbindt. Dat alles betaald door een commerciële partij (Tennet). Hoe 
mooi willen we het hebben.

Wellicht is het een mogelijkheid een motie op te stellen, in lijn met het oorspronkelijke verzoek en 
ambtelijk advies, die een spoedige toekenning van NNN status voor dit gebied kan bewerkstelligen.

Hartelijk dank,

Namens in en omwonenden,
Paul Hoffschult


